

HISTORIQUE DE LA FONDATION DU DISTRICT MULTIPLE «U» HISTORY OF THE CREATION OF MULTIPLE DISTRICT «U»

Ce recueil d'information sur l'historique de la fondation du District Multiple «U» a été écrit par la PDG André l'Espérance et révisé par les Lions Norman Tartre PCC et Gilles Melançon PID, merci à l'équipe.

S'il y a erreur ou omission SVP m'en aviser immédiatement au lionshist@quebeclions.ca et j'apporterai les corrections nécessaires.

This collection of information on the history of the creation of the Multiple District «U» was written by André L'Espérance PDG and revised par Norman Tartre PCC and Gilles Melançon PID, thanks fellows.

If there is any errors or omissions please advise me immediately lionshist@quebeclions.ca at and I will make the necessary corrections

Gilles Melançon PID
Historien du District Multiple«U»/Multiple District«U» historian

Révisé/Revised 2007-05-15

Historique du District Multiple « U »

L'idée d'établir un district multiple au Québec remonte aux années 1971-1972 lorsque les gouverneurs des districts A-8 et A-10, Lions Gilles Melançon et René Mathieu organisent à Drummondville une rencontre des ex-gouverneurs du Québec pour discuter du projet. Cependant à ce temps-là ce projet est remis à plus tard.

En fait, ce n'est qu'en 1992 que ce projet refait surface. Les gouverneurs de district en poste de cette année-là, Lion Yvon Chaperon (A-8), Lion Lionel Perras (A-10), Lion Jean-Guy Beaulieu (A-14) et Lion Guy Bachand (A-17) décident de former un comité de promotion d'un nouveau district multiple. Le mandat de ce comité consiste à réaliser une étude de faisabilité afin de s'assurer réellement s'il est possible d'implanter un tel district multiple sur le territoire de ces districts. Il faut savoir qu'à l'époque ces quatre (4) districts font partie du District Multiple« A » qui englobe l'ensemble des districts situés en Ontario, au Québec et aux Îles Saint-Pierre et Miquelon.

Ce comité composé de trois (3) ex-gouverneurs par district sous la présidence du Lion Norman Tartre P.C.C. se met donc à la tâche et réalise cette étude qui s'avère positive.

Un rapport est donc déposé à chacun des quatre (4) districts concernés pour adoption lors de leur congrès de 1993.

Le projet est accepté d'emblée et le comité, maintenant connu sous l'appellation de « Comité d'implantation » poursuit le travail pour établir les assises d'un nouveau district multiple qui comprendrait les districts A-8, A-10, A-14 et A-17.

Un rapport d'implantation est déposé au conseil d'administration de l'Association Internationale et au District Multiple « A » à la fin de 1993.

L'Association Internationale accepte le projet d'implantation d'un nouveau district multiple et le désigne sous le nom de District Multiple « U ».

Ainsi le nouveau District Multiple « U » est fondé et les districts A-8, A-10, A-14 et A-17 deviennent respectivement les districts U-1, U-2, U-3 et U-4.

À la clôture du congrès international de Phoenix en juillet en 1994, le District Multiple « U » débute ses opérations sous la présidence du Lion Réginald Lucas (District U-3), président du conseil des gouverneurs. Ce nouveau district multiple se compose de quatre (4) districts comprenant 220 Clubs Lions et quelque 5 500 membres. Le premier congrès a lieu à Rimouski en juin 1995.

André L'Espérance PDG

Voilà pour notre petite histoire et une photo témoin du comité organisateur.



Manque sur la photo, André L'Espérance U-2, (en congé maladie & Normand Bujold U-4
De gauche à droite : Rangée arrière Jules Coulombe PDG U-3, René Chamard PDG U-3, Norman Tartre U-1, Lionel Tremblay U-1, René Arbour U-1, Jean-Yves Turbide U-4, René Guérin U-2, Jocelyn Beaudoin U-2, Jean-Denis Toupin U-4, André Otis U-3.
Rangée avant ; Les gouverneurs Yvon Chaperon U-1, Jean-Guy Beaulieu U-3, Guy Bachand U-4 et Lionel Perras U-2.

History of Multiple District «U»

The idea to establish a multiple district in Quebec goes back to the years 1971-1972 when Lion Gilles Melançon then district A-8 governor and Lion Rene Mathieu Governor A-10, organize a meeting of the Past-District-Governors of these two districts in Drummondville, Quebec to discuss this idea.

However at that time this project is abandoned. In fact, it is only in 1992 that this project remakes surface. The sitting district governors of that year, Lion Yvon Chaperon (A-8), Lion Lionel Perras (A-10), Lion Jean-Guy Beaulieu (A-14) and Lion Guy Bachand (A-17) decide to form a committee to promotion the idea of a new multiple district in Quebec. The mandate of this committee consists in carrying out a feasibility study in order to really ensure itself of the possibility to establish such a multiple district on the territory of these four districts.

It should be known that at the time these four (4) districts form part of the District Multiple "A" which includes the whole of the districts located in Ontario, in Quebec and the Islands Saint.Pierre and Miquelon. This committee made up of three (3) ex-governors per district under the chairmanship of the Lion Norman Tartre P.C.C. puts itself to the task and conducted a study which proves to be positive. A report is presented to each four (4) district concerned for adoption at the time of their District Convention of 1993.

The project is accepted by all concern and the Committee, now known under the name of " Implementation Committee" continues to establish the bases of a new multiple district which would include the districts A-8, A-10, A-14 and A-17. A project of implementation is presented to the Board of Directors of the International Association of Lions Clubs and to the Multiple District "A" at the end of 1993. The International Association accepts the project of establishing a new multiple district under the name of District Multiple "U".

Then the new Multiple District "U" is founded and the districts A-8, A-10, A-14 and A-17 become respectively the districts U-1, U-2, U-3 and U-4. At the closing of the International Convention in Phoenix in July 1994, the Multiple District "U" begins its operations under the Multiple District Chairman Lion Réginald Lucas (District U-3 who acted as Chairman of the Governors Council.

This new multiple district is composed of four (4) districts made up of 220 Clubs Lions and some 5 500 members. The first Convention takes place in Rimouski, Quebec in June 1995.

Here is a short history of our Multiple District.

André L'Espérance PDG